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De tijd dat je met de caféhouder bij een goed glas bier de afspraak kon 

maken om één van zijn weilanden om te spitten tot iets dat op een 

voetbalveld moest gaan lijken, ligt al weer enige decennia achter ons.  Het 

was een ongecompliceerde tijd. Afgezien van het feit dat de KNVB wel eens 

een veld moest afkeuren omdat de afmetingen niet volgens het boekje 

waren. Een flinke leden aanwas, een lage contributie, heroïeke wedstrijden; 

kortom zorgeloze besturen die vaak bestonden uit de plaatselijke kapelaan, 

dezelfde kroegbaas, een schoolmeester en enkele fervente liefhebbers van 

de sport. Zij vormden het kloppend hart van de vereniging.

De tijd sukkelde voort, en de clubs hadden alles al lang niet meer in eigen 

hand. De Heidemij en vele andere organisaties gingen binnen de clubs 

een rol spelen.  In veel gevallen werden de clubs zelfs onder de veilige 

vleugels van de gemeente genomen. Het verenigingsleven bestond louter 

uit zekerheden. De diverse adviesbureaus hadden allemaal gespecialiseerde 

kennis in dienst. Tot zo’n vijftien jaar geleden kwamen de uitvoerders van 

de grote cultuurtechnische bedrijven vaak maandelijks langs om te kijken of 

er nog een opdracht binnen te slepen viel. De opdrachten werden zelfs op 

de achterkant van een sigarenkistje gegund. Het was een tijd dat iedereen 

verstand had van gras en iedereen dacht te weten hoe het moest. 

Hoe anders is het leven nu. De ontwikkelingen volgen elkaar in (te) 

hoog tempo op. De verantwoordelijkheden zijn niet of nauwelijks nog 

te overzien en de risico’s worden met de dag groter. De kapelaan uit het 

toenmalige bestuur is vervangen door een financieel onderlegde persoon. 

De voorzitter heeft een bestuurskundige achtergrond of is op zijn minst een 

vergadertijger. Maar kun je dan zeggen dat zij weten hoe het moet? Nee, 

verre van dat. Inmiddels zijn we naast natuurgras ook geconfronteerd met 

het fenomeen kunstgras. Door het grote aanbod aan verscheidenheid in 

producten lopen bij de clubs vele hoofden over.  Nog nooit is de hunkering 

naar externe expertise zo hoog en zo noodzakelijk geweest. Tegelijkertijd 

zien we dat de vakkennis bij de gemeentelijke beleidsmedewerkers sport 

afbrokkelt en dat de grote adviesbureaus al afscheid hebben genomen van 

hun sportadviseurs. 

 

Waar haal je als club dan nog de kennis vandaan om in deze onzekere 

tijden enigszins goed afgewogen beslissingen te nemen? Welke club is 

in staat om bemestingsadviezen te lezen en de meest optimale meststof 

te gebruiken? Welke club kan zelfstandig beoordelen of een veld met 60 

of 90 kg doorgezaaid moet worden en welk mengsel het beste aan de 

verwachtingen voldoet? Welke club herkent de voorkomende ziektebeelden 

en weet hierop adequaat te reageren? Welke club is voldoende thuis om 

een goede afweging voor een type kunstgrasveld te kunnen maken en 

hier vervolgens een goede meerjarenbegroting onder te leggen? Kortom 

welk bestuur of gemeente heeft binnen haar eigen geledingen voldoende 

overzicht over haar verantwoordelijkheden om financieel economisch de 

juiste afwegingen te maken? Ik durf te beweren; geen enkele! Het is niet 

voor niets dat een vakblad als Fieldmanager aangegrepen wordt om in enige 

mate bij te blijven. Het is niet voor niets dat leveranciers van graszaad en 

meststoffen herkend worden als adviseurs. De sector profileert zich als nooit 

tevoren en toch speelt er op beleidsniveau een grote leemte aan kennis. De 

afstand tussen uitvoering en beleid groeit en groeit en daarin komt geen 

kentering. Kortom, de tijd is rijp voor onafhankelijke adviseurs.  

Maar bestaan er nog onafhankelijke adviseurs? Gelukkig bestaan ze nog 

en ze hebben hun bestaan als medewerker van grote adviesbureaus vaak 

ingeruild voor dat van ZZP-er en houden kantoor aan huis. Internet is nu 

het medium waardoor ze in contact komen met diegene die zoekt om raad. 

En deskundigheid en onafhankelijkheid? Ik ken er die ik bewonder, maar 

er zijn er ook waarvoor ik minder waardering op kan brengen.  Het blijft 

moeilijk om het kaf van het koren te scheiden. Maar ondanks deze huiver 

is het voor alle clubs en beleidsmakers verstandig om weer eens gebruik 

te gaan maken van externe deskundigheid. Niet alleen voorafgaand aan 

beslissingen met grote impact, maar vooral ook om de actuele situatie eens 

te bezien en de toekomst van de club eens door een inhoudelijk deskundige 

te laten beoordelen. Ik zie dat vele clubs op dit moment worstelen met hun 

investeringen en toekomst.  Tijd voor een hartfilmpje voordat de aderen 

dichtgeslibd zijn ….  

 

Ben Demmer
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Het is tijd voor een deskundig adviseur!


